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Referat af skolebestyrelsesmøde, tirsdag d. 15. januar kl. 17-19  

 
Til stede: Jesper Kongsted, Dorte Bøgelund Petersen, Mette Westergaard, Torben Heien 

Nielsen, Mette Westergaard, Tore Dyrberg–Jessen, Michael Vork, Annemette Steffensen, 

Mette Bache, Anja Camilla Jensen, Theodor Axel Libralesso 8.V., Mads Guldborg Knudsen 

9.C., Anja Johansen og Helle Spanggaard. 

 

Fraværende: Nina Schøller Larsen, Tilde Rønne-Christensen 

 

Sekretærer: Helle Spanggaard  
 

Punkt 
EmneeEmEE 

 
Hvem/ 

Hvornår 
 

 
Overvejelser og/eller forberedelse 

inden SBM 
 

 
Formål & mål 

  
 1. Godkendelse af  
     referat af november- 
     mødet 
 
 
 

 
Alle,  
Hvert SBM 
 
(5 min.) 

 
 
Referatet er udsendt på forhånd 
 

 
Beslutning 
Protokol skrives under 

 
 Noter/referat: 
 Referatet blev taget til efterretning. Tore er fungerer som formand i de fem uger, Nina er på forældeorlov. 
 

 
 2. Godkendelse af   
     dagsorden 
 
 

 
Alle, 
Hvert SBM 
 
(5 min.) 
 

 
Udarbejdes på formøde af ledelsen og 
formand 

 
 

 
Beslutning 

 
Noter/referat: 
Dagsordenen blev godkendt. 
 

 
3. Røgfri generation / 
    rygepolitik 
 

 
(30 min.) 

  
Høring – frist 8. februar  

 
Bilag 

  
Vi skal forholde os til flg.: 
 

1. Hvordan stiller I jer til 
indførsel af en røgfri skoledag 
for såvel elever som 
medarbejdere? (Både på og 
udenfor skolens matrikel) 

 
2. Hvordan stiller I jer til 

sanktioner overfor elever, 
som overtræder forbuddet 
mod rygning i løbet af 
skoledagen? (Herunder 
sanktion i form af inddragelse 
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af tilladelse til at forlade 
skolen i løbet af dagen) 

 
3. Hvordan foreslår I, at man på 

skoleniveau arbejder med 
rygeproblematikken ift. elever 
og medarbejdere? 

 

 
Noter/referat: 
 
Svar på de tre spørgsmål: 
1. 
Skolebestyrelsen går klart ind for røgfri skoledag for både elever og medarbejdere snarest muligt. 
 
2. 
Røgfri skoledag har en væsentlig signalværdi. Der skal være fokus på oplysning og dialog. Vigtigt med tilbud om 
rygestop. Der skal arbejdes med kulturen. Det skal ikke forventes, at personalet kan være opsøgende, nærmere at der 
skal reageres på rygning via dialog i første omgang, og dernæst kan der følges op med sanktioner.  
Der er et ønske om midler til kommunal kampagne ’ røgfri skoledag’ og tilbud om rygestop. 
Sanktioner skal håndteres på skoleniveau i dialog med elevrådet. 
 
3. 
Der skal være dialog med elevrådet og eleverne i udskoling. 
Der ønskes en centralt finansieret kommunal kampagne og tilbud om rygestop.  
Det er desuden vigtigt med information til og inddragelse af såvel personalegrupper som forældre. 
 
Det indskrives i høringssvaret, at der skal være klarhed i politikken ift. snus og e-cigaretter, da forbuddet også skal 
gælde disse ting. 
 
------------- 
 
Skolebestyrelsen opfordrer såvel elevråd som MED–udvalg til at komme med en indstilling til, hvordan der arbejdes 
med den røgfri skoledag. 
 

 
4. Skole/hjem- 
    Kommunikation 
 

 
(30 min.) 

  
 
Drøftelse af 1. udkast til nye 
retningslinjer for skole/hjem-
kommunikation 
 

 
Bilag sendes ud af 
projektgruppen 
 
 

  
 

 

 
Noter / referat 
Projektgruppen fremlagde sit oplæg.  
Det har været målet for gruppen, at gennemskrive kommunikationspolitikken sprogligt, så den kalder på og inviterer til 
det gode samarbejde. I forslaget indgår også begrebet ’alle voksne’, således at alle grupper af voksne får ansvaret for 
den gode retning for kommunikation mellem skole og hjem. 
 
Kommentarer: 

- Hvad med forældre med anden etnisk baggrund end dansk, det skal oversættes 
- Der er en ny kommunikationsplatform på vej: AULA, så politikken justeres ift. aula 
- Kommunikation er endnu ikke behandlet i udskoling og i SFO 
- Der kommer kommunale rammer ifm. implementering af AULA 
- Mette Westergaard og Mette Bache har kortlagt, hvad lærerne gør i dag – dette giver et godt overblik 
- Hvad med forældre, der ikke har adgang digitalt? Hvad bliver kravet i AULA? 
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- Hvordan får man skabt rum, der fremmer den gode mundtlige dialog – afsnittet ’ information fra forældre til 
skolens medarbejde’ skal strammes. Det skal stå tydeligt, at lange mailkorrespondancer skal undgås. 
Formuleringerne skal være meget præcise. Det tager meget tid fra kerneopgaven at skulle svare på lange og 
indviklede mails. Der arbejdes henimod en kommunal policy. 

- Indledningen kunne handle om formålet: at bakke op om børnenes personlige, sociale og faglige udvikling. 
- Vi skal kunne udmelde noget om, hvilke forventninger, der er til, hvad lærerne kommunikerer ud. Hvad er 

minimumsaftalen. 
- Flot oplæg at tale ud fra, men de egentlige retningslinjer skal fremstå mere tydelige 
- Svarfelter bør minimeres i antal tegn 
- Når aula implementeres nulstiller vi og udmelder ny kommunikationspolitik 

 
Udkastes justeres før implementering af AULA og kobles til et fælles kommunikationsfremstød i det nye skoleår.  
I et sådant fremstød kunne indgå: lancering af AULA, politik for kommunikation, klare og præcise regler og formater 
for, hvordan vi gør på Skolen ved Søerne. Fremstødet kunne foregå ved forældremøderne i efteråret. 
 
Projektgruppen indarbejder kommentarer fra skolebestyrelsesmødet og arbejder videre. 
 

 
5. Projektgruppestatus   
     
 
     
 
 
 

 
(15 min.) 

  
 

 
Faglig kodning FI 
 
Kommunikation skole/ 
forældre  
 

Fysiske rammer NE 
(Status kommer under 
næste punkt) 
 
 

  
Godkendelse af fondsansøgning. 
 
 
 
 

 
Status på ansøgning om busordning og 
udsættelse af skolestart for kommende 
0. årgang 

 
 

 
Noter/referat: 
 
Faglig kodning: 
Fundraiser er i fuld gang og fremsender endeligt pitch til fondsansøgning til projektgruppen.  
Der er udarbejdet et budgetoverslag. Projektgruppen stiler mod afsendelse af fondsansøgning i februar.  
Skolebestyrelsen udtrykte tilfredshed med oplægget og godkendte tidsplan og budgetoverslag– projektgruppen 
godkender pitch. 
Undervisningsudvalget har endvidere indvilget i at komme på besøg på skolen og se Filippavej og høre mere om 
planerne og ideerne bag faglig kodning. 
 
Elevrådsrepræsentanterne fik plantet et par ønsker ift. udearealer hos det politiske udvalg. 
 
De fysiske rammer: 
Ansøgning om at udskyde 1. maj start til august er afsendt. Der er endvidere ansøgt om busordning. Der er dialog med 
forvaltningen om at finde en fælles løsning for finansiering af udskudt 1. maj-start. Ansøgningen behandles politisk d. 
21. januar. 
 
 

 
6. Orientering om nyt 
    AKT-tilbud på skolen 

 
(10 min.) 
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Noter /referat: 
Annemette Steffensen orienterede om et nyt tilbud, skolen er i gang med at planlægge. Tilbuddet rettes mod de elever, 
der af forskellige grunde har særlige udfordringer. Målet er et mere intensivt forløb i en mindre gruppe, hvor der kan 
arbejdes med børnene. Samtidig kan der arbejdes i hjemklassen med at styrke fællesskabet, så det også bliver 
inkluderende. 
En projektgruppe besøger lignende tilbud for at kunne færdiggøre den endelige plan herfor. 
Skolebestyrelsen orienteres, når planen er klart – og ser også de konkrete lokaler, tilbuddet skal foregå i. 
 

 

 
7. Oprettelse af 
    mellemtilbud for  
    elever med  
    autisme på Skolen på 
    la Cours Vej 
 

 
(10 min.) 

  
Høring – frist 8. februar 

 

 
Bilag 

  
 

  

 
Noter/referat: 
Skolebestyrelsen har ingen generelle bemærkninger. 
Det er dog svært at gennemskue økonomien. En forudsætning er, at det ikke påvirker de øvrige skolers midler til 
inklusion. 
 

 

 
8.  Status fra: 
 

• Ledelsen 
• Formandskabet 
• Elevrådet 

       

 
( 10 min.) 

 
 
 
Besøg af Undervisningsudvalget 14.1. 

 
 
Orientering 

 

 
Noter/referat:   
Elevrådet: kagesalg i december, overskud 500 kr. – brugt til julestemning og 1000 fisk til Afrika. 
Der skal arbejdes med røgfri skoledag og trivselsfremmende aktiviteter i foråret. 
Grejbank er totalt opgraderet for kommunale midler i 2018. Der er ønske om lys i skolegården. Dette tager ledelsen 

hånd om. 
 
Formandskabet:  
Tore deltog i et møde med det politiske udvalg, som havde ønsket at høre om ’bevægelse i undervisningen’. Mødet 
forløb godt og undervisningsudvalget var engageret i de ting, skolen fortalte om. 
 
Ift. skolegård: Jesper arbejder på en visualisering af byggeprojekt ift. trafik. 
 
Ledelsen:  
Der er behov for at skolebestyrelsen står bag de retningslinjer, der kommer til at gælde for aflevering af børn om 
morgenen ifm. ombygning af skolegården, hvor der kun vil være en adgangsvej. 
      

 

 
9. Eventuelt  
 
 

 
(5 min.) 

  
 

 
Noter/referat: 
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Punkter til kommende møder: 


